

DEC 27/2019

ASSEMBLÉE NATIONALE

QUINZIÈME LÉGISLATURE

SÉNAT

SESSION ORDINAIRE DE 2019/2020

Reçu à la Présidence de l'Assemblée nationale
le 08 janvier 2020

Enregistré à la Présidence du Sénat
le 08 janvier 2020

TEXTE SOUMIS EN APPLICATION DE L'ARTICLE 88-4 DE LA CONSTITUTION

PAR LE GOUVERNEMENT,

À L'ASSEMBLÉE NATIONALE ET AU SÉNAT

Proposition de virement de crédits n° DEC 27/2019 à l'intérieur de la section III
- Commission - du budget général pour l'exercice 2019

E 14533



Conseil de
l'Union européenne

Bruxelles, le 3 janvier 2020
(OR. en)

5007/20

FIN 1

NOTE DE TRANSMISSION

Origine:	Monsieur Johannes HAHN, membre de la Commission européenne
Date de réception:	3 janvier 2020
Destinataire:	Monsieur Zdravko MARIC, président du Conseil de l'Union européenne
Objet:	Proposition de virement de crédits n° DEC 27/2019 à l'intérieur de la section III - Commission - du budget général pour l'exercice 2019

Les délégations trouveront ci-joint le document DEC 27/2019.

p.j.: DEC 27/2019



BRUXELLES, LE 03/01/2020

BUDGET GÉNÉRAL - EXERCICE 2019

SECTION III - COMMISSION TITRES: 01, 02, 04, 05, 09, 11, 13, 18, 21, 23, 25, 32

VIREMENT DE CRÉDITS N° DEC 27/2019

INTRODUCTION

Le virement dit «de fin d'année» vise à garantir que soient acquittées, dans la mesure du possible, les factures en souffrance relatives aux fonds en gestion partagée, au moyen d'une utilisation intégrale des crédits de paiement disponibles.

Les dispositions qui régissent ce virement figurent à l'article 31, paragraphe 2, du règlement (UE, Euratom) 2018/1046 du Parlement européen et du Conseil relatif aux règles financières applicables au budget général de l'Union.

Ce «virement de fin d'année» pour l'exercice 2019 porte sur des crédits de paiement s'élevant au total à **255,5 millions d'EUR**, compte tenu de l'exécution effective des dépenses à la mi-décembre 2019.

1. Renforcements

Le virement proposé vise à renforcer les crédits de paiement de **3 lignes budgétaires** relevant des rubriques/programmes suivants:

- Rubrique 1b - Cohésion économique, sociale et territoriale au Fonds social européen; + 135,5 millions d'EUR
- Rubrique 2 - Croissance durable - ressources naturelles + 120,0 millions d'EUR
 - au Fonds européen agricole pour le développement rural (100,0 millions d'EUR)
 - au Fonds européen pour les affaires maritimes et la pêche (20,0 millions d'EUR)

Ces renforcements vont permettre de couvrir les demandes en attente et de rembourser les États membres en ce qui concerne les paiements déjà effectués dans le cadre de la gestion partagée.

2. Prélèvements

Les crédits de paiement sont redéployés à partir de **33 lignes budgétaires** relevant des rubriques/programmes suivants:

- Rubrique 1a - Compétitivité pour la croissance et l'emploi provenant principalement - 44,4 millions d'EUR
 - du plan européen pour la relance économique (19,0 millions d'EUR)
 - du programme Horizon 2020 (17,9 millions d'EUR)
- Rubrique 1b - Cohésion économique, sociale et territoriale provenant du Fonds européen de développement régional (coopération transfrontalière) - 12,1 millions d'EUR
- Rubrique 3 - Sécurité et citoyenneté provenant principalement - 46,0 millions d'EUR
 - du Fonds «Asile, migration et intégration» (20,0 millions d'EUR)
 - de l'Agence européenne de garde-frontières et de garde-côtes (19,3 millions d'EUR)
- Rubrique 4 - L'Europe dans le monde provenant principalement - 152,9 millions d'EUR
 - de l'Instrument de financement de la coopération au développement (123,6 millions d'EUR)
- Rubrique 5b – Administration - 0,1 million d'EUR provenant d'une action préparatoire

3. Virements proposés

Les tableaux ci-dessous présentent en détail l'ensemble des virements proposés par ligne budgétaire, selon l'ordre de la nomenclature budgétaire, en indiquant:

- les crédits du budget initial, y compris les budgets rectificatifs au 10 décembre 2019;
- les virements au 10 décembre 2019;
- l'exécution au 10 décembre 2019;
- le montant total des crédits encore disponibles;
- les virements proposés (renforcement ou prélèvement);
- le taux de variation par rapport au budget initial (budgets rectificatifs compris);
- le solde sur la ligne après le virement proposé.

Pour les prélèvements ou les renforcements des crédits autorisés sur la ligne budgétaire, des justifications circonstanciées sont fournies ci-joint.

BUDGET GÉNÉRAL - EXERCICE 2019
SECTION III - COMMISSION TITRES: 01, 02, 04, 05, 09, 11, 13, 18, 21, 23, 25, 32

VIREMENT DE CRÉDITS N° DEC 27/2019

ORIGINE DES CRÉDITS

DU CHAPITRE - 0103 Affaires économiques et financières internationales

ARTICLE - 01 03 02 Aide macrofinancière CP -15 000 000,00

DU CHAPITRE - 0207 Programme européen de développement industriel dans le domaine de la défense (EDIDP)

ARTICLE - 02 07 01 Programme européen de développement industriel dans le domaine de la défense (EDIDP) CP -150 000,00

DU CHAPITRE - 05 05 Instrument d'aide de préadhésion -- Agriculture et développement rural

POSTE - 05 05 03 02 Soutien au développement économique, social et territorial et à l'alignement progressif correspondant sur l'acquis de l'Union CP -234 314,22

DU CHAPITRE - 0902 Marché unique numérique

ARTICLE - 09 02 01 Définition et mise en œuvre de la politique de l'Union dans le domaine des communications électroniques CP -310 000,00

DU CHAPITRE - 0903 Mécanisme pour l'interconnexion en Europe (MIE) — Réseaux de télécommunications

ARTICLE - 09 03 04 WiFi4EU -- Soutenir la mise en place d'un accès gratuit à l'internet dans les communautés locales CP -7 035 000,00

DU CHAPITRE - 1305 Instrument d'aide de préadhésion -- Développement régional et coopération régionale et territoriale

POSTE - 13 05 03 01 Achèvement de la coopération transfrontalière -- Contribution de la sous-rubrique 1b CP -4 570 320,84

POSTE - 13 05 03 02 Achèvement de la coopération transfrontalière et participation de pays candidats et potentiellement candidats aux programmes de coopération transnationaux et interrégionaux des Fonds structurels -- Contribution de la rubrique 4 CP -4 942 800,00

POSTE - 13 05 63 01 Coopération transfrontalière -- Contribution de la rubrique 1b CP -7 548 850,09

POSTE - 13 05 63 02 Coopération transfrontalière (CTF) -- Contribution de la rubrique 4 CP -7 548 850,37

DU CHAPITRE - 1802 Sécurité intérieure

ARTICLE - 18 02 03 Agence européenne de garde-frontières et de garde-côtes (Frontex) CP -19 321 000,00

DU CHAPITRE - 1803 Asile et migration

POSTE - 18 03 01 01 Renforcer et développer le régime d'asile européen commun et approfondir la solidarité et le partage des responsabilités entre les États membres CP -20 000 000,00

DU CHAPITRE - 18 04 Promouvoir la citoyenneté européenne

POSTE - 18 04 01 01 L'Europe pour les citoyens -- Conforter la mémoire et renforcer la capacité de participation civique au niveau de l'Union CP -900 000,00

DU CHAPITRE - 2102 Instrument de financement de la coopération au développement (ICD)

ARTICLE - 21 02 01 Coopération avec l'Amérique latine CP -6 500 000,00

ARTICLE - 21 02 02 Coopération avec l'Asie CP -25 000 000,00

ARTICLE - 21 02 03 Coopération avec l'Asie centrale CP -9 500 000,00

ARTICLE - 21 02 04 Coopération avec le Moyen-Orient CP -20 000 000,00

ARTICLE - 21 02 05 Coopération avec l'Afghanistan CP -10 000 000,00

POSTE - 21 02 07 02 Énergie durable CP -10 000 000,00

ARTICLE - 21 02 09 Programme panafricain visant à soutenir la stratégie commune Afrique-UE CP -15 000 000,00

POSTE - 21 02 51 01 Coopération avec les pays tiers dans le domaine des migrations et de l'asile CP -9 593 287,03

POSTE - 21 02 51 03 Coopération avec les pays en développement d'Asie, y compris d'Asie centrale et du Proche-Orient CP -5 500 000,00

POSTE - 21 02 51 08 Coopération géographique avec les États d'Afrique, des Caraïbes et du Pacifique CP -12 500 000,00

POSTE - 21 02 77 14 Fonds mondial pour l'efficacité énergétique et les énergies renouvelables (GEEREF) CP -500 000,00

POSTE - 21 02 77 16 Projet pilote -- Renforcement des services vétérinaires dans les pays en développement CP -500 000,00

POSTE - 21 02 77 26 Projet pilote -- Services d'éducation pour les anciens enfants-soldats associés aux forces armées ou aux groupes armés dans la région de Pibor au Soudan du Sud CP -55 153,00

POSTE - 21 02 77 28 Projet pilote -- Appui à la dimension urbaine de la coopération au développement: accroître les capacités financières des villes des pays en développement pour parvenir à un développement urbain productif et durable CP -500 000,00

POSTE - 21 02 77 29 Action préparatoire -- Soutien aux micro-, petites et moyennes entreprises dans les pays en développement CP -75 000,00

DU CHAPITRE - 2303 Mécanisme de protection civile de l'Union

POSTE - 23 03 01 01 Prévention des catastrophes et préparation aux catastrophes au sein de l'Union CP -3 000 000,00

POSTE - 23 03 02 01 Réaction rapide et efficace par des interventions d'urgence en cas de catastrophe majeure au sein de l'Union	CP	-2 729 486,00
DU CHAPITRE - 2501 Dépenses administratives du domaine politique «Coordination des politiques de la Commission et conseil juridique»		
POSTE - 25 01 77 05 Action préparatoire -- Données ouvertes et liées dans l'administration publique européenne	CP	-75 000,00
DU CHAPITRE - 3202 Sources d'énergie classiques et renouvelables		
ARTICLE - 32 02 52 Achèvement des projets énergétiques en vue d'aider à la relance économique	CP	-19 000 000,00
DU CHAPITRE - 3204 Horizon 2020 -- Recherche et innovation relatives à l'énergie		
POSTE - 32 04 03 01 Assurer le passage à un système énergétique fiable, durable et compétitif	CP	-13 000 000,00
ARTICLE - 32 04 53 Achèvement du programme «Énergie intelligente -- Europe» (2007-2013)	CP	-4 884 243,00

DESTINATION DES CRÉDITS

AU CHAPITRE - 0402 Fonds social européen

ARTICLE - 04 02 60 Fonds social européen -- Régions moins développées -- Objectif «Investissement pour la croissance et l'emploi»	CP	135 473 304,55
---	----	----------------

AU CHAPITRE - 0504 Développement rural

POSTE - 05 04 60 01 Promouvoir le développement rural durable et un secteur agricole de l'Union plus équilibré d'un point de vue territorial et environnemental, plus respectueux du climat et plus innovant	CP	100 000 000,00
--	----	----------------

AU CHAPITRE - 1106 Fonds européen pour les affaires maritimes et la pêche (FEAMP)

ARTICLE - 11 06 60 Promouvoir une pêche et une aquaculture durables et compétitives ainsi que le développement territorial équilibré et solidaire des zones tributaires de la pêche, et favoriser la mise en œuvre de la politique commune de la pêche	CP	20 000 000,00
--	----	---------------

Ligne / Intitulé						
Budget initial + BR (1)	Virements (2)	Exécution (3)	Montant disponible (4)=(1)+(2)-(3)	Virement proposé (5)	Variation (5/1)	Total (4±5)
CP - 01 03 02 - Aide macrofinancière						
27 000 000,00	-1 695 050,10	10 304 949,90	15 000 000,00	-15 000 000,00	-55,56 %	0,00
CP - 02 07 01 - Programme européen de développement industriel dans le domaine de la défense (EDIDP)						
145 250 000,00	-145 050 000,00	16 730,85	183 269,15	-150 000,00	-0,10 %	33 269,15
CP - 04 02 60 - Fonds social européen -- Régions moins développées -- Objectif «Investissement pour la croissance et l'emploi»						
5 442 000 000,00	3 330 600,00	5 442 863 432,39	2 467 167,61	135 473 304,55	2,49 %	137 940 472,16
CP - 05 04 60 01 - Promouvoir le développement rural durable et un secteur agricole de l'Union plus équilibré d'un point de vue territorial et environnemental, plus respectueux du climat et plus innovant						
13 100 000 000,00	263 620 629,91	13 280 634 240,97	82 986 388,94	100 000 000,00	0,76 %	182 986 388,94
CP - 05 05 03 02 - Soutien au développement économique, social et territorial et à l'alignement progressif correspondant sur l'acquis de l'Union						
25 000 000,00	-7 262 186,40	17 503 499,38	234 314,22	-234 314,22	-0,94 %	0,00
CP - 09 02 01 - Définition et mise en œuvre de la politique de l'Union dans le domaine des communications électroniques						
3 000 000,00	0,00	2 485 418,18	514 581,82	-310 000,00	-10,33 %	204 581,82
CP - 09 03 04 - WiFi4EU -- Soutenir la mise en place d'un accès gratuit à l'internet dans les communautés locales						
28 240 000,00	-15 000 000,00	4 577 933,03	8 662 066,97	-7 035 000,00	-24,91 %	1 627 066,97
CP - 11 06 60 - Promouvoir une pêche et une aquaculture durables et compétitives ainsi que le développement territorial équilibré et solidaire des zones tributaires de la pêche, et favoriser la mise en œuvre de la politique commune de la pêche						
490 000 000,00	60 000 000,00	550 000 000,00	0,00	20 000 000,00	4,08 %	20 000 000,00
CP - 13 05 03 01 - Achèvement de la coopération transfrontalière -- Contribution de la sous-rubrique 1b						
5 419 464,00	0,00	849 143,16	4 570 320,84	-4 570 320,84	-84,33 %	0,00
CP - 13 05 03 02 - Achèvement de la coopération transfrontalière et participation de pays candidats et potentiellement candidats aux programmes de coopération transnationaux et interrégionaux des Fonds structurels -- Contribution de la rubrique 4						
4 942 800,00	0,00	0,00	4 942 800,00	-4 942 800,00	-100,00 %	0,00
CP - 13 05 63 01 - Coopération transfrontalière -- Contribution de la rubrique 1b						
21 092 361,00	9 724 363,30	23 267 874,21	7 548 850,09	-7 548 850,09	-35,79 %	0,00
CP - 13 05 63 02 - Coopération transfrontalière (CTF) -- Contribution de la rubrique 4						
21 092 361,00	9 724 363,30	23 267 873,93	7 548 850,37	-7 548 850,37	-35,79 %	0,00
CP - 18 02 03 - Agence européenne de garde-frontières et de garde-côtes (Frontex)						
293 185 279,00	16 321 557,01	187 896 836,01	121 610 000,00	-19 321 000,00	-6,59 %	102 289 000,00
CP - 18 03 01 01 - Renforcer et développer le régime d'asile européen commun et approfondir la solidarité et le partage des responsabilités entre les États membres						
527 969 782,00	105 024 505,21	573 822 405,16	59 171 882,05	-20 000 000,00	-3,79 %	39 171 882,05
CP - 18 04 01 01 - L'Europe pour les citoyens -- Conforter la mémoire et renforcer la capacité de participation civique au niveau de l'Union						
26 000 000,00	-3 784 308,27	20 241 832,97	1 973 858,76	-900 000,00	-3,46 %	1 073 858,76
CP - 21 02 01 - Coopération avec l'Amérique latine						
267 589 959,00	11 550 000,00	196 840 756,87	82 299 202,13	-6 500 000,00	-2,43 %	75 799 202,13
CP - 21 02 02 - Coopération avec l'Asie						
650 000 000,00	-212 812 000,00	399 807 465,08	37 380 534,92	-25 000 000,00	-3,85 %	12 380 534,92
CP - 21 02 03 - Coopération avec l'Asie centrale						
85 000 000,00	11 840 000,00	68 566 738,09	28 273 261,91	-9 500 000,00	-11,18 %	18 773 261,91
CP - 21 02 04 - Coopération avec le Moyen-Orient						
100 000 000,00	35 590 000,00	105 598 286,88	29 991 713,12	-20 000 000,00	-20,00 %	9 991 713,12

Ligne / Intitulé						
Budget initial + BR (1)	Virements (2)	Exécution (3)	Montant disponible (4)=(1)+(2)-(3)	Virement proposé (5)	Variation (5/1)	Total (4±5)
CP - 21 02 05 - Coopération avec l'Afghanistan						
170 000 000,00	107 770 000,00	191 760 177,10	86 009 822,90	-10 000 000,00	-5,88 %	76 009 822,90
CP - 21 02 07 02 - Énergie durable						
45 000 000,00	0,00	12 055 636,37	32 944 363,63	-10 000 000,00	-22,22 %	22 944 363,63
CP - 21 02 09 - Programme panafricain visant à soutenir la stratégie commune Afrique-UE						
100 000 000,00	0,00	64 980 966,58	35 019 033,42	-15 000 000,00	-15,00 %	20 019 033,42
CP - 21 02 51 01 - Coopération avec les pays tiers dans le domaine des migrations et de l'asile						
10 000 000,00	0,00	309 614,68	9 690 385,32	-9 593 287,03	-95,93 %	97 098,29
CP - 21 02 51 03 - Coopération avec les pays en développement d'Asie, y compris d'Asie centrale et du Proche-Orient						
75 000 000,00	35 278 000,00	80 237 646,08	30 040 353,92	-5 500 000,00	-7,33 %	24 540 353,92
CP - 21 02 51 08 - Coopération géographique avec les États d'Afrique, des Caraïbes et du Pacifique						
60 500 000,00	-26 429 104,12	19 305 973,62	14 764 922,26	-12 500 000,00	-20,66 %	2 264 922,26
CP - 21 02 77 14 - Fonds mondial pour l'efficacité énergétique et les énergies renouvelables (GEEREF)						
500 000,00	0,00	0,00	500 000,00	-500 000,00	-100,00 %	0,00
CP - 21 02 77 16 - Projet pilote -- Renforcement des services vétérinaires dans les pays en développement						
500 000,00	0,00	0,00	500 000,00	-500 000,00	-100,00 %	0,00
CP - 21 02 77 26 - Projet pilote -- Services d'éducation pour les anciens enfants-soldats associés aux forces armées ou aux groupes armés dans la région de Pibor au Soudan du Sud						
350 000,00	455 000,00	749 847,00	55 153,00	-55 153,00	-15,76 %	0,00
CP - 21 02 77 28 - Projet pilote -- Appui à la dimension urbaine de la coopération au développement: accroître les capacités financières des villes des pays en développement pour parvenir à un développement urbain productif et durable						
500 000,00	0,00	0,00	500 000,00	-500 000,00	-100,00 %	0,00
CP - 21 02 77 29 - Action préparatoire -- Soutien aux micro-, petites et moyennes entreprises dans les pays en développement						
500 000,00	575 000,00	1 000 000,00	75 000,00	-75 000,00	-15,00 %	0,00
CP - 23 03 01 01 - Prévention des catastrophes et préparation aux catastrophes au sein de l'Union						
23 200 000,00	20 170 000,00	38 592 239,50	4 777 760,50	-3 000 000,00	-12,93 %	1 777 760,50
CP - 23 03 02 01 - Réaction rapide et efficace par des interventions d'urgence en cas de catastrophe majeure au sein de l'Union						
3 700 000,00	-970 514,00	0,00	2 729 486,00	-2 729 486,00	-73,77 %	0,00
CP - 25 01 77 05 - Action préparatoire -- Données ouvertes et liées dans l'administration publique européenne						
1 350 000,00	-550 000,00	566 185,78	233 814,22	-75 000,00	-5,56 %	158 814,22
CP - 32 02 52 - Achèvement des projets énergétiques en vue d'aider à la relance économique						
61 000 000,00	-42 000 000,00	0,00	19 000 000,00	-19 000 000,00	-31,15 %	0,00
CP - 32 04 03 01 - Assurer le passage à un système énergétique fiable, durable et compétitif						
330 758 188,00	22 000 000,00	321 260 808,16	31 497 379,84	-13 000 000,00	-3,93 %	18 497 379,84
CP - 32 04 53 - Achèvement du programme «Énergie intelligente -- Europe» (2007-2013)						
4 884 243,00	0,00	0,00	4 884 243,00	-4 884 243,00	-100,00 %	0,00

Total PRÉLEVEMENT CP	-255 473 304,55	
Total RENFORCEMENT CP	255 473 304,55	
Total PRÉLEVEMENT CE	0,00	
Total RENFORCEMENT CE	0,00	
Total PRÉLEVEMENT CND	0,00	
Total RENFORCEMENT CND	0,00	

Justifications

Decreased 01 03 02

Macro-financial assistance

No further payments are expected for macro-financial assistance (MFA) operations this year. The reason is that not all policy actions related to the instalment for the MFA-operation for Georgia were fulfilled (EUR 5,0 million) and the recent change of government in Moldova has delayed the disbursement process (EUR 10,0 million). Therefore, an amount of EUR 15,0 million in payment appropriations can be made available.

Decreased 02 07 01

European Defence Industrial Development Programme (EDIDP)

The implementation was slower than expected and an amount of EUR 0,2 million can be made available.

Increased 04 02 60

European Social Fund -- Less developed regions -- Investment for growth and jobs goal

Member States forecasts are more and more reliable and the current pace of submission of claims indicates that the payment needs exceed the remaining available appropriations. The payment appropriations released in the context of the end-of-year transfer (EUR 110,5 million) will cover these additional payments needs.

Increased 05 04 60 01

Promoting sustainable rural development, a more territorially and environmentally balanced, climate-friendly and innovative Union agricultural sector

Member States' declarations of expenditure for the third quarter of 2019 are higher than expected. The additional payment appropriations (EUR 100,0 million) will cover the needs for the 2014-2020 programmes financed by the European Agricultural Fund for Rural Development (EAFRD).

Decreased 05 05 03 02

Support for economic, social and territorial development and related progressive alignment with the Union acquis

The use of the assigned revenue from the previous programming periods resulted in a lower consumption of the payment appropriations of the 2019 voted budget. Therefore, an amount of EUR 0,2 million can be made available.

Decreased 09 02 01

Definition and implementation of the Union's policy in the field of electronic communications

The surplus of EUR 0,3 million is due to various events: translation costs lower than expected, cancellation of an interim payment for a study (report not accepted by the Commission), two payments postponed to 2020.

Decreased 09 03 04

WiFi4EU -- Support the deployment of free local Wi-Fi

Deployment of WiFi installations, which is a prerequisite for the payment of the vouchers, takes place at a slower pace than initially envisaged. Despite efforts to stimulate municipalities for a faster processing, the number of claims is lower than expected.

In addition, some invoices related to IT developments planned in 2019 were not received so that payments are to be postponed to 2020. Therefore, an amount of EUR 7,0 million can be made available.

Increased 11 06 60

Promoting sustainable and competitive fisheries and aquaculture, balanced and inclusive territorial development of fisheries areas and fostering the implementation of the common fisheries policy

Member States' declarations of expenditure for 2019 are higher than expected. The additional payment appropriations (EUR 20,0 million) will cover the needs for the 2014-2020 operational programmes financed by the European Maritime and Fisheries Fund (EMFF).

Decreased 13 05 03 01

Completion of cross-border cooperation (CBC) -- Contribution from Subheading 1b

The closure of projects has proceeded at a slower pace than foreseen. Therefore, an amount of EUR 4,6 million can be made available.

Decreased 13 05 03 02

Completion of cross-border cooperation (CBC) and participation of candidate and potential candidate countries in Structural Funds-- transnational and interregional cooperation programmes -- Contribution from Heading 4

The closure of projects has proceeded at a slower pace than foreseen. Therefore, an amount of EUR 4,9 million can be made available.

Decreased 13 05 63 01

Cross-border cooperation (CBC) -- Contribution from Heading 1b

Payment requests expected for 2019 will arrive too late to allow payment before year-end. Therefore, an amount of EUR 7,6 million can be made available.

Decreased 13 05 63 02

Cross-border cooperation (CBC) -- Contribution from Heading 4

Payment requests expected in 2019 will arrive too late to allow payment before year-end. Therefore, an amount of EUR 7,6 million can be made available.

Decreased 18 02 03

European Border and Coast Guard Agency (Frontex)

Following the adoption of Regulation (EU) 2019/1896 of 13 November 2019¹, enhancing the mandate of European Border and Coast Guard Agency, the Commission released EUR 19,3 million in commitment and payment appropriations from the reserve. The Agency confirmed that it will not need these appropriations in 2019. The commitment appropriations were transferred to reinforce National Programmes under the Asylum, Migration and Integration Fund, and the payment appropriations can be made available.

¹ published in the Official Journal on 15/11/2019

Decreased 18 03 01 01

Strengthening and developing the common European asylum system and enhancing solidarity and responsibility-sharing between the Member States

The surplus of EUR 20,0 million stems from delays in the submission of grant applications related to Emergency assistance.

Decreased 18 04 01 01

Europe for citizens -- Strengthening remembrance and enhancing capacity for civic participation at the Union level

The surplus of EUR 0,9 million is mainly due to lower final payments on grants than initially estimated. This is triggered by delays in the submission of final reports or the submission of incomplete information by the grant beneficiaries.

Decreased 21 02 01

Cooperation with Latin America

There have been delays in the contracting with and implementation by International Organisations (the International Development Bank and the World Bank) mainly in Nicaragua. The remaining payment appropriations of EUR 6,5 million can therefore be made available.

Decreased 21 02 02

Cooperation with Asia

There have been delays in the negotiations of contracts for Myanmar and Sri Lanka (including contracts with the World Bank), as well as in the implementation of projects and submission of reports in Indonesia. The remaining payment appropriations of EUR 25,0 million can therefore be made available.

Decreased 21 02 03

Cooperation with Central Asia

The surplus of EUR 9,5 million in payment appropriations is due to a delay in the signature of the financing agreement with Tajikistan, which will not allow the signing of contracts and processing the first pre-financing before the end of the year.

Decreased 21 02 04

Cooperation with the Middle East

There have been delays in the processing of the first pre-financing for a project in Yemen (bank guarantee requested), as well as some delays in the implementation of projects in Iraq and Yemen, leading to non-submission of new requests for pre-financing in 2019. The remaining payment appropriations of EUR 20,0 million can therefore be made available.

Decreased 21 02 05

Cooperation with Afghanistan

The surplus of EUR 10,0 million in payment appropriations is due to a delayed signature of a contract amendment with the World Bank.

Decreased 21 02 07 02

Sustainable energy

There have been extensive negotiations with Development Finance Institutions to which the implementation of Financial Instruments was awarded under the EU blending framework. In particular, the protracted negotiations for the conclusion of two new agreements with the "Agence Française de Développement" and the extension of an ongoing agreement with the Netherlands Development Finance Company (FMO) led to the postponement of payments for EUR 10,0 million to 2020. The corresponding 2019 payment appropriations can therefore be made available.

Decreased 21 02 09

Pan-African programme to support the Joint Africa-European Union Strategy

The surplus of EUR 15,0 million in payment appropriations is due to:

- delays in some works contracts (notably Trans-Saharan backbone project, with an initial forecast for EUR 5,0 million);
- some contracts have not materialised ;
- some advance payments were lower than initially expected (notably on a EUR 14,0 million contract with Kreditanstalt für Wiederaufbau (KfW) Bank, where only EUR 0,8 million were paid).

Decreased 21 02 51 01

Cooperation with third countries in the areas of migration and asylum

The surplus of EUR 9,6 million is due to a slower than expected implementation of the remaining outstanding commitments.

Decreased 21 02 51 03

Cooperation with developing countries in Asia, including Central Asia and the Middle East

The surplus of EUR 5,5 million is due to the postponement of a payment related to a project in Indonesia and a slower than expected implementation of the remaining outstanding commitments.

Decreased 21 02 51 08

Geographical cooperation with Africa, Caribbean and Pacific states

The surplus of EUR 12,5 million is mainly explained by unexpected delays in the implementation of the numerous financial agreements signed with the Africa, Caribbean and Pacific states. As a result, part of the remaining outstanding commitments will be de-committed.

Decreased 21 02 77 14

Global Energy Efficiency and Renewable Energy Fund (GEEREF)

This pilot project will not be extended, as the action, which ended in May 2019, is linked to the Global Energy Efficiency and Renewable Energy Fund that is also ending. The payment appropriations of EUR 0,5 million can thus be made available.

Decreased 21 02 77 16

Pilot project -- Strengthening veterinary services in developing countries

No further payments are expected on this pilot project in 2019. The surplus of EUR 0,5 million can therefore be made available.

Decreased 21 02 77 26

Pilot project -- Education services for children formerly associated with armed forces and groups in the Greater Pibor Administrative Area (GPAA) in South Sudan

This Pilot Project started on 01/01/2019. As the first implementation report will be submitted on 31/12/2019, there will be no additional payment in 2019. Therefore, EUR 55 153 can be made available.

Decreased 21 02 77 28

Pilot project -- Supporting the urban dimension of development cooperation: increasing financial capacities of cities in developing countries to deliver productive and sustainable urban development

The start of project activities was delayed because of difficulties encountered during the negotiations of the Agreement of Cooperation with an implementing partner. Therefore, the available payment appropriations of EUR 0,5 million will not be used this year and can be made available.

Decreased 21 02 77 29

Preparatory action -- Support for micro, small and medium-sized enterprises (SMMEs) in developing countries

The contracts under this preparatory action have been fully paid. The surplus of EUR 75 000 can therefore be made available.

Decreased 23 03 01 01

Disaster prevention and preparedness within the Union

The surplus of EUR 3,0 million is due to longer than expected contract negotiations delaying pre-financing payments, and the late submission of final reports.

Decreased 23 03 02 01

Rapid and efficient emergency response interventions in the event of major disasters within the Union

The number of activations of the Union Civil Protection Mechanism during the year is unpredictable by nature, since it depends on the emergencies that will occur within the EU and the number of transports interventions that will be requested. The year 2019 has known a low level of activity bearing costs, resulting in lower payment needs. Therefore, an amount of EUR 2,7 million can be made available.

Decreased 25 01 77 05

Preparatory action -- Linked open data in European public administration

The implementation of this preparatory action is complex and involves more than 25 different projects managed by different services within the Publications Office and the Commission. This has caused some delay and payments will be postponed to 2020. Therefore, an amount of EUR 75 000 can be made available.

Decreased 32 02 52

Completion of energy projects to aid economic recovery

The surplus of EUR 19,0 million is due to delays on two projects financed under the 2009-2013 programme for energy projects to aid economic recovery.

Decreased 32 04 03 01

Making the transition to a reliable, sustainable and competitive energy system

The surplus of EUR 13,0 million is mainly due to the later than expected signature of some projects from the reserve lists, leading to reduced pre-financing needs (EUR 8,0 million), and to the postponement to 2020 of first payments related to contracts for common support actions signed later than expected (EUR 5,0 million).

Decreased 32 04 53

Completion of the `Intelligent energy -- Europe` programme (2007 to 2013)

Only one payment was made during the year, using available external assigned revenue (from the European Free Trade Association). There will be no other payment in 2019. Therefore, the amount of EUR 4,9 million can be made available.